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В статье исследуются дискуссионные проблемы, связанные с определением системы общественных отношений, 
образующих предмет административного права современной России. Раскрываются концептуальные и методологи-
ческие подходы к пониманию и интерпретации границ и структуры предмета данной отрасли права, выявляются исто-
рические и социальные причины возникновения его «двойственной» природы, порождающей основное системное 
противоречие его современного развития. Отслеживаются две противоречивые тенденции, характеризующие истори-
ческую динамику предмета административного права и выражающиеся в его расширении и ограничении.
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The article examines the debatable problems associated with the definition of the system of public relations that form the 
subject of administrative law of modern Russia. The conceptual and methodological approaches to understanding and interpreting 
the boundaries and structure of the subject of this branch of law are revealed, the historical and social reasons for the emergence 
of its ‘dual’ nature, which generates the main systemic contradiction of its modern development, are revealed. Two conflicting 
trends are traced, which characterize the historical dynamics of the subject of administrative law and are expressed in its expansion 
and limitation.
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